
                                                       PROTOKÓŁ NR 44/2013 
 

Z OBRAD XLIV SESJI RADY GMINY SOCHACZEW 
ODBYTYCH W DNIU 30 PAŹDZIERNIKA 2013 ROKU 

 
W obradach udział wzięli 
 
- radni zgodnie z załączona listą obecności 
- sołtysi zgodnie z załączona listą obecności 
- Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński  
- Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk 
- Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska 
 
 
Porządek obrad :  
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy 
4. Podjęcie  uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na 2014 rok 
5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  
6. Przyjęcie protoko0łu z XLIII Sesji rady Gminy Sochaczew 
7. Sprawy różne 
8. Zakończenie obrad XLIV Sesji Rady Gminy Sochaczew 

 
AD. 1 
Obrady XLIV Sesji Rady Gminy Sochaczew otworzył Przewodniczący Rady Gminy  Pan 
Czesław Ćwikliński o godz. 1000 
W obradach wzięło udział 15radnych . 
 
AD. 2 
Pan Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad . 
Zaproponowany porządek obrad przyjęto jednogłośnie . 
 
AD. 3 
Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2013 rok  
 
Po zapoznaniu się z projektem uchwały głos zabrał Pan Sokołowski Sławomir i po raz 
kolejny zwrócił uwagę , że poza wyjątkowymi sytuacjami  nie powinno się robić częstych 
zmian w budżecie gminy , bo środki na realizację inwestycji planowane są dużo wcześniej . 
Pan Sokołowski zaproponował , aby przyjrzeć się realizacji projektów unijnych , gdyż są to 
pieniądze celowe i dobrze byłoby , aby ktoś złożył sprawozdanie z realizacji tych projektów. 
Pan Sokołowski Sławomir stwierdził , że te 200 tysięcy otrzymane na realizację projektów 
mogłoby mieć wpływ na budżet oświaty , bo jeśli z tych środków kupowane są pomoce 
naukowe , to nie potrzeba będzie innych środków przeznaczać na zakup pomocy . 
Pan Sokołowski zwrócił uwagę na przedstawioną informację o zwiększeniu środków  na 
świadczenia pracownicze , środki te powinny być ujęte w budżecie . 
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Pani Skarbnik wyjaśniła , że idealnie wszystkiego nie da się oszacować w budżecie . 
Pracownicy chorują wtedy nie płaci się ZUS-u . Jeden stażysta został zatrudniony po stażu do 
prowadzenia spraw związanych z realizacją ustawy śmieciowej . Obecnie jest dwóch 
stażystów i zgodnie z ustawą należy ich zatrudnić na okres 4 miesięcy i wtedy trzeba 
odprowadzać za nich składki do ZUS. Natomiast pieniądze otrzymane na realizację projektów 
można wydać na ściśle określony cel . 
 
Pan Sokołowski podkreślił , że w sprawach inwestycyjnych nie powinno być zmian . 
 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o przystąpienie do głosowania  
  
- w głosowaniu wzięło udział 13 radnych na 13 obecnych w czasie głosowania  
- za podjecie uchwały głosowało 12 radnych  
- wstrzymał się od głosu 1 radny 
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew większością głosów podjęła uchwałę Nr XLIV/197/2013 w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2013 rok 
 
O udzielenie głosu poprosił Pan Tadeusz Głuchowski – Dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Gawłowie i podziękował  radnym za podjecie decyzji o budowie nowego dachu , bo problem 
z dachem wraca co kilka lat . Dach stanowił niebezpieczeństwo , a widać to teraz , gdy dach 
jest wykonywany . Pan Głuchowski stwierdził , że jest to duże obciążenie dla Pan Wójta i dla 
Pani Skarbnik  . Pan Dyrektor Głuchowski zwrócił uwagę , że  środki na realizacje projektów 
mają ściśle określone przeznaczenie , natomiast pieniędzy na pomoce naukowe w budżecie 
nigdy nie było za dużo . Pan Dyrektor podziękował radnemu Panu Zbigniewowi 
Grabowskiemu za wywiezienie złomu .   
 
AD. 4 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Annę Buczyńską o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2014 
rok. 
- w głosowaniu wzięło udział 13 radnych 
- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych  
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLIV/198/2013 w sprawie 
obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego . 
 
AD. 5  
Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
przedstawiła Pani Anna Buczyńska  
 
Pan Przewodniczący wyjaśnił , że stawki podatkowe są takie same jak były w roku 2013 i 
prosił o zadawanie pytań.  
 
W związku z tym , że pytań Ne było radni przystąpili do głosowania  
-w głosowaniu wzięło udział 13 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych  
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Wniosek  
 Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLIV/199/2013 w sprawie 
określenia stawek podatku od nieruchomości na 2014 rok.  
 
AD. 6  
Protokół z obrad XLIII sesji Rady Gminy Sochaczew przyjęto jednogłośnie . 
 
AD. 7  
 
W sprawach różnych głos zabrali :  
 
Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk przedstawiła informację jaka wpłynęła z Urzędu 
Skarbowego  o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
 
Pan Sokołowski Sławomir zwrócił uwagę na kilka spraw :  

1. Nadal jest zagrożenie przy włączeniu się do drogi  w Żdżarowie . To co zostało 
zrobione , to za mało 

2. Mieszkańcy Kątów uważają , że wykonanie drogi koło kościoła powinno być 
priorytetowe  

3. Mieszkańcy Kątów twierdzą , że rowy przydrożne przy trasie płockiej sa zbyt głębokie 
i dlatego stoi w nich ciągle woda . 

4. Mieszkańcy skarzą się na arogancję tych Panów , którzy wykonują oczyszczanie 
rowów i zgłaszają , że pobocza rowów się obsypują . 

 
Pani Jadwiga Dymkowska przekazała informacje na temat policji stojącej na Kuznocinie przy 
obwodnicy  i powiedziała , że  mieszkańcom nie podoba się zachowanie policjantów , którzy 
na sygnale gonią kierowców , którzy skręcili  z obwodnicy na drogę wiejską  . Na drodze 
biegnącej przez Kuznocin powinno być ograniczenie prędkości  bo zarówno kierowcy jak i 
policjanci poruszają się po tej drodze z nadmierną prędkością . 
 
Pan Krakowiak poinformował , że na drodze koło chłodni na Żdżarowie powinno być 
założone oświetlenie , bo doszło tam do wypadku . Jest to droga powiatowa  
 
Pan Zdzisław Górecki poprosił o wykonanie kawałka drogi na Dachowej , bo Pan Wójt 
obiecał na zebraniu , że będzie ten mały odcinek drogi zrobiony . 
 
Pan Wojda poprosił o wyrównanie drogi koło Pana Tkacza . Zaproponował przeniesienie 
przystanku dla autobusu wożącego dzieci na wykonywana drogę za szkołą , bo w miejsce 
obecnego parkingu dla autobusu można zrobić kawałek chodnika . Pan Wojda zgłosił 
potrzebę poszerzenia drogi biegnącej koło cmentarza . Stwierdził , że dopóki nie będzie 
wykonana kanalizacja , to problem ze stojąca wodą w rowach będzie ciągle występował , bo 
ludzie mieszkający przy trasie płockiej odprowadzają szamba do rowów.      
 
Pan Dyrektor Głuchowski obiecał , że przekaże uwagi Pana Krakowiaka odnośnie założenia 
oświetlenia na drodze powiatowej koło chłodni w Żdżarowie. 
 
Pan Brodowski przekazał informację , że koło cmentarza na Bronisławach ktoś chce odrolnić 
ziemie , więc może przy tej okazji poszerzyć obecną drogę . 
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Pani Nagłowska poprosiła o naprawę drogi na Czerwonce po której jeździ autobus dowożący 
dzieci do szkoły i wycięcie krzaków przy drodze biegnącej równolegle do drogi , którą jeżdża 
autobusy . 
 
Pan Maciejki poprosił Pana Wojde o zebranie informacji ilu mieszkańców chciałoby 
przyłączyć się do kanalizacji , aby nie było tak jak w mieście , gdzie wykonano kanalizację , a 
teraz nie ma chętnych do przyłączenia się . 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził ,ze jak słucha tych wszystkich wypowiedzi , to 
ciagle przewija się sprawa dróg na Kątach jakby była tylko jedna strona gminy .Pan 
Przewodniczący poinformował , że często jeździ wieczorami droga płocką i jak tam jedzie to 
czuje fetor , bo szamba sa pompowane do rowów . Jeśli my jako gmina nie zaczniemy 
sprawdzać gdzie wywożone są szamba , to tego problemu się nie rozwiąże . 
 
Pani Dymkowska poinformowała , że problem  z pompowaniem szamb na działki jest 
również na Kuznocinie . Na tej części za obwodnicą jest to nagminne , ale i bliżej 
Sochaczewa też są takie sytuacje . 
 
Pan Dyrektor Głuchowski poinformował , ze problem z pompowaniem szamb istnieje i może 
dobrze byłoby przyłączyć się do kanalizacji biegnącej wzdłuż drogi płockiej po stronie miasta 
, to wtedy  problem z wylewaniem szamb skończyłby się . Pan Głuchowski poprosił Pana 
Wójta , aby porozmawiał z miastem o możliwości przyłączenia się do kanalizacji . 
 
Odpowiedzi na zadawane pytania udzielił Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński  
 
Pan Wójt wyjaśnił  : 
- uzgodnienia z miastem odnośnie podłączenia się do sieci kanalizacyjnej były robione i 
można się przyłączać na warunkach i po kosztach obowiązujących w mieście . W Kuznocinie 
nie ma jednak zainteresowania kanalizacją. 
Odnośnie wyjazdu na obwodnicę to wszystkie włączenia się do ruchu wykonuje GDDK i bez 
projektu , bez uzgodnienia nic nie można zrobić . Odnośnie wykonania drogi na Kątach , to 
pomyślimy  , czy będziemy robić kanalizacje . Droga koło cmentarza jest ciągle podorywana . 
Byłaby szansa na poszerzenie tej drogi , gdyby ktoś oddał  pas ziemi  pod drogę .Drogi w 
Czerwonce – Parcel wyremontujemy .  Budżet na nowy rok jest opracowywany i 
chcielibyśmy , aby raz przygotowany budżet był nietykalny do końca roku , jednak środki na 
realizacje zadań które wpływają z Urzędu Marszałkowskiego przekazywane są sukcesywnie 
w ciągu roku budżetowego , a nie wcześniej . Otrzymane środki finansowe muszą być 
wprowadzane do budżetu . W sprawie zjazdu z obwodnicy przez mieszkańców Kuznocina 
były prowadzone rozmowy z naczelnikiem Wydziału ruchu drogowego. 
 
Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk poinformowała , że w pierwszej dekadzie grudnia 
zbierane będą śmieci wielkogabarytowe i elektro- śmieci 
 
AD. 8  
 Obrady XLIV Sesji Rady Gminy Sochaczew zakończono o godz. 1130 

 
Protokołowała        /-/ Czesław Ćwikliński 
Wiesława Dałkiewicz      Przewodniczący Rady Gminy 

 


